
Sutra u Centru za kulturu 
„Zona Zamfirova 2“ 

Dolaze glumci 
i muzi~ari
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Godina deveta, broj 644, dodatak za Brani~evski okrug

Grad blizu Dunava pamti 
~uvenog industrijalca i 80 godina
nakon njegove smrti

\or|e Vajfert
ponovo u
Kostolcu Strane IV-V
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Po~ela monta`a novog bagera za
pove}anje proizvodnje na kopu „Drmno“

EPS nastavlja 
saradnju sa kineskim
partnerima StanaVI

Tamara Ivkovi} iz Po`arevca imenovana za novog
rukovodioca Privredne komore u ovom gradu

Nova komora 
i nova direktorka

Privrednici vi{e ne}e morati da putuju iz
Leskovca, Ni{a, Zaje~ara, Sombora i drugih
gradova u Beograd, ve} }e svoje poslove
mo}i da zavr{avaju na lokalu, u najbli`oj
komori, ali i elektronskim putem Strana II

Po`arevac - Uprkos relativno dobrim
rezultatima, neophodno je ubrzati
ozakonjenje nekretnina, navedeno je
u Po`arevcu, gde je Darinka \uran,
pomo}nica ministra gra|evinarstva,
saobra}aja i infrastrukture, odr`ala
sastanak sa predstavnicima Brani~ev-
skog, Borskog i Pirotskog okruga o
primeni Zakona o ozakonjenju obje-
kata i poru~ila da je 2017. godina oza-
konjenja, u kojoj }e Ministarstvo svim
lokalnim samoupravama pomagati

da ozakone sve stambene i porodi~ne
ku}e. 

Naime, Ministarstvo gra|evinar-
stva, saobra}aja i infrastrukture kre-
nulo je u terensku proveru svih jedini-
ca lokalne samouprave na teritoriji RS
kako bi se popis svih nezakonito izgra-
|enih objekata zavr{io do 1. marta
2017. godine. Zakonski rok istekao je
27. novembra 2016. godine, me|utim,
popis nezakonito izgra|enih objekata
jeste ne{to {to cela dr`ava i sve op{ti-

ne i gradovi zajedno sa ministarstvom
moraju da okon~aju.

- Cilj Vlade je da u naredne tri godine
u celini zavr{i ozakonjenje, da za svaki
objekat na teritoriji Srbije znamo ta~nu
strukturu i da svaki objekat kao takav
bude zaokru`en da kona~no u Srbiji za-
vr{imo jednu svojinsku transformaciju,
zaklju~ila je \uran prilikom posete. 

Veliko Gradi{te je okon~alo popis,
a o~ekuje se i da se taj posao zavr{i i u
drugim op{tinama. Strana III

Pomo}nica ministra gra|evinarstva odr`ala sastanak sa predstavnicima Brani~evskog, 
Borskog i Pirotskog okruga o primeni Zakona o ozakonjenju objekata

Popis „divljih“ gra|evina 
zavr{iti do 1. marta

„LEDENIH POPLAVA“ ZASAD NE]E BITI
Golubac - Vanredna odbrana od leda i dalje je na
snazi na Dunavu kod Golupca. Ma|arski ledolomci
odr`avaju koridor kod Daljske krivine, a doma}i
„Greben“ lomi led u zoni Beograda. Ostaje pitanje da

li zbog razbijanja i topljenja leda preti opasnost od
izlivanja reka, a pre svih Dunava, ali stru~njaci tvrde
da zasad nema takvih pretnji. Dve sedmice traje borba
sa ledom. Strana III
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Po`arevac - Tamara Ivkovi} iz Po`a-
revca imenovana je za novog rukovo-
dioca Privredne komore u ovom gradu.
Ina~e, na osnovu Zakona o privrednim
komorama, od 1. januara 2017. godine
po~eo je da funkcioni{e jedinstveni ko-
morski sistem Srbije. Regionalna pri-
vredna komora Po`arevac }e sada po-
slovati kao sastavni deo Privredne ko-
more Srbije, pod nazivom Regionalna
privredna komora (RPK) Brani~evskog
i Podunavskog upravnog okruga. No-
va godina donela je i promene na ruko-
vode}im mestima. Za v. d. direktora re-
gionalne komore imenovana je Tama-
ra Ivkovi} iz Po`arevca.

Kako se navodi u saop{tenju RPK,
Jedinstveni komorski sistem pru`i}e
~itavu paletu novih servisa i usluga za
privrednike, ali }e postoje}e tako|e
unaprediti. Novina jedinstvenog ko-
morskog sistema je obavezna ~lanari-
na. Sve usluge bi trebalo da budu efika-
snije i pribli`ene privrednicima spu{ta-
njem ovla{}enja PKS-a na Regionalne
komore, koje }e obavljati poslove jav-

nih ovla{}enja i izdavanja jav-
nih isprava. Tako, privrednici
vi{e ne}e morati da putuju iz
Leskovca, Ni{a, Zaje~ara, Som-
bora i drugih gradova u Beo-
grad,  ve} }e svoje poslove mo}i
da zavr{avaju na lokalu, u naj-
bli`oj komori ali i elektronskim
putem preko portala Privredne
komore Srbije.

Veoma je va`no da su Zako-
nom jasno definisane i podelje-
ne nadle`nosti na republi~kom
pokrajinskom i regionalnom
nivou. Tako je nacionalna pri-
vredna komora nadle`na je za
komunikaciju sa Vladom, u~e-
{}e u zakonodavnom postup-
ku, za dualno obrazovanje i
ekonomske odnose sa ino-
stranstvom, a RPK za komuni-
kaciju sa organima lokalne sa-
mouprave, javna ovla{}enja,
usluge, edukaciju, projekte i
promocije.

Najvi{i organ RPK bi}e Par-
lament privrednika u kome }e
svaki privrednik mo}i da

ostvari svoje pravo da bira ali i da bu-
de izabran jer }e se izbori vr{iti na de-
mokratskim principima, javnim pozi-
vom za kandidovanje a potom i za jav-
no glasanje. Parlament privrednika
delegira}e svoje predstavnike u orga-
ne Privredne komore Srbije, tako da
}e i ti organi biti iz privrede.

Privredna komora Srbije poseban

akcenat }e dati podsticanju razvoja lo-
kalnih samouprava kroz javno-privat-
na partnerstva, promociju investicio-
nih mogu}nosti i podr{ku u privla~e-
nju SDI. PKS je povereno zna~ajno
ovla{}enje i  obaveza da usagla{ava, iz-
nosi i zastupa stavove privrede, ali po
prvi put i pravo da od nadle`nih orga-
na tra`i uva`avanje stavova koji pri-
vreda iznese. Veoma je va`no da ubu-
du}e nijedan zakon ne}e biti donet bez
prethodnog izja{njavanja privrednika,
na ~emu }e se insistirati, i to zauzima-
njem stavova o pojedina~nim zakoni-
ma, kvartalnom analizom primene
propisa od zna~aja za privredu i pred-
laganjem zakonskih re{enja koja }e
odra`avati interese i mogu}nosti pri-
vrede, a samim tim biti primenljiva u
praksi, zaklju~uje se u saop{tenju.  

Z. V.

Petrovac na Mlavi - Nadle`ni u Op{tini
Petrovac na Mlavi razmatraju kupovinu
osam hektara zemlje od Ministarstva
odbrane na prostoru nekada{nje kasar-
ne koja je godinama napu{tena a, po{to
ovaj grad nema industrijsku zonu, ku-
pljena zemlja bi bila poku{aj za~etka ta-
kve zone sa odgovaraju}om infrastruk-
turom u ovoj komuni na ulazu u Gor-
nja~ku klisuru, pred vratima Homolja.

Veliki odliv stanovnika Petrovca
kao nerazvijene op{tine, koji decenija-
ma odlaze u inostranstvo ili ve}e grad-
ske centre, posledica je i lo{e ekonom-
ske situacije u zemlji ali i ~injenice da u
op{tini nema organizovane industrij-
ske proizvodnje. Jasno je, ka`u u op{ti-
ni, da }e radna mesta zadr`ati vi{e
mladih ljudi tu gde su ro|eni i odra-
stali. Me|utim, na pitanje gde name-
ravaju da obezbede ta radna mesta,
nema preciznog odgovora, jer Petro-

vac nema plansku zonu gde bi investi-
tori podigli fabri~ke pogone.

Lokalna samouprava navodi kupo-
vinu zemlje za ustupanje investitorima
kao jedan od svojih ciljeva. Za sada ne-
ma uslova koji bi Petrovac u~inili kon-
kurentnijim. Za kupovinu se razmatra
povr{ina od osam hektara, prostor sta-
re kasarne, i za taj komad zemlje bi se
pregovaralo sa Ministarstvom odbra-

ne. Kasarna je do pre nekoliko godina
kori{}ena za sme{taj privremeno rase-
ljenih lica. Kada su iz tog prinudnog
sme{taja iza{li i poslednji interno rase-
ljeni, kasarna je ostala pusta.

Lokalna samouprava smatra da je to
za potrebe industrije, ekskluzivno ze-
mlji{te jer nije daleko od centra grada, a
nalazi se blizu glavne saobra}ajnice.
Tro{kova dovo|enja infrastrukture do
tog mesta ne bi bilo jer su neophodni
priklju~ci ve} uvedeni. Z. V.

Nadle`ni u Op{tini Petrovac na Mlavi razmatraju kupovinu 
osam hektara zemlje na prostoru nekada{nje kasarne

Prioritet prostor za
industrijsku zonu

Vi{e novca nego pro{le godine
Alternative kasarni postoje, na putu prema Po`arevcu, ali i zemlja nekolikih firmi u ste~aju. U op-
{tinskoj upravi odlu~ni su jedino u nameri da ove kalendarske godine obezbede zemlji{te, mada ne
preciziraju gde su najbli`i realizaciji tog posla i pod kojim ta~no uslovima. Izvesno je da u bud`etu ove
godine na raspolaganju imaju ne{to vi{e novca nego lani, po{to su ove godine „probili“ brojku od
ukupno milijardu dinara u op{tinskoj kasi.

Iskustvo iz DDOR i kompanije Bambi
Od 1. januara 2017. godine umesto Radi{e Jovi~i}a iz Simi}eva, za vr{ioca du`nosti direktora Regio-
nalne privredne komore Brani~evskog i Podunavskog okruga imenovana je Tamara Ivkovi} , diplo-
mirani in`enjer industrijskog menad`menta. Ivkovi} je od 2013. godine radila u regionalnoj komori
kao samostalni stru~ni saradnik, sa ranijim iskustvom  u DDOR Novi Sad i Holding kompaniji Bambi.

Petrovac na Mlavi - Neophodnost for-
miranja Vatrogasno - spasila~ke jedini-
ce, op{tinski putevi i razvoj sporta bile su
glavne teme sednice Op{tinskog ve}a
Petrovca na Mlavi kojom je predsedavao
Du{ko Nedini}, predsednik op{tine.

Nakon sednice medijima se obratio
Goran Risti}, zamenik predsednika op-
{tine. On je rekao da je sednica bila izu-
zetno konstruktivna i efektna, da su sve
odluke donete jednoglasno. Razmatra-
nje predloga o formiranju komisije za
utvr|ivanje i promene pravaca, katego-
rizaciju op{tinskih puteva, jedna je od
najzna~ajnijih ta~aka, rekao je Risti}.

- Na osnovu zakona o putevima, mi
smo formirali komisiju ~iji je zadatak
da u slu~ajevima kada postoji potreba
za utvr|ivanje pravaca, odnosno pro-
menu pravaca op{tinskih puteva, a po
zahtevu zainteresovanih strana, iza|e
na lice mesta, utvrdi ~injeni~no stanje i
u slu~aju opravdanosti zahteva sa~ini
predlog odluke za utvr|ivanje ili pro-

mene pravca op{tinskog puta. Predlog
dalje razmatra i donosi odluku skup-
{tina op{tine. Op{tina Petrovac na
Mlavi ima dosta nekategorisanih pute-
va koji  se ne koriste onako kako je u
katastru odre|eno“.

Tre}a tema po redu izlaganja bio je

zahtev Vatrogasno - spasila~ke jedini-
ce iz Petrovca na Mlavi za nabavku
alata. 

- Vatrogasno- spasila~ka jedinica
Petrovac na Mlavi do promene vlasti,
u maju mesecu 2016. godine, bila je u
veoma lo{oj situaciji. Postoji sumnja

da prethodnom op{tinskom rukovod-
stvu uop{te nije bilo u interesu da ova
jedinica postoji na teritoriji op{tine,
ve} da se izmesti u Po`arevac i odan-
de dejstvuje. Svakom normalnom gra-
|aninu op{tine Petrovac na Mlavi je
jasno da bi to bilo katastrofalno za op-

{tinu, ne samo zbog delovanja u obla-
sti za{tite od po`ara, nego i u vanred-
nim situacijama. Mi smo zaklju~ili da
je neophodno da ta jedinica postoji u
op{tini Petrovac na Mlavi. Tako|e
smo doneli odluku da je, zbog stanja u
kojem je bila jedinica, pomognemo fi-
nansijski kako bi je modernizovali i
unapredili, rekao je Goran Risti}. 

Zahvaljuju}i zalaganju predsedni-
ka op{tine Du{ka Nedini}a jedinica je
dobila vozilo za intervencije, a u de-
cembru 2016. godine, alat koji se kori-
sti prilikom te{kih saobra}ajnih ne-
zgoda, ta~nije za se~enje lima i lak{e
izvla~enje povre|enih. Z. V.

Odr`ana sednice Op{tinskog ve}a Petrovca na Mlavi 

Neophodna vatrogasno-spasila~ka jedinica
Za sport 38,5 
miliona dinara
Razmatran je i predlog komisije za dodelu
sredstava iz oblasti sporta. U op{tinskom bu-
d`etu za 2017. godinu za redovno finansira-
nje sporta planirana su sredstva u iznosu od
38,5 miliona dinara, a komisija je na osnovu
kriterijuma koje je propisalo Ministarstvo za
omladinu i sport i na osnovu bodovanja, do-
nela predlog koji je ve}e usvojilo.

Privrednici vi{e ne}e morati da putuju iz Leskovca,
Ni{a, Zaje~ara, Sombora i drugih gradova u Beograd,
ve} }e svoje poslove mo}i da zavr{avaju na lokalu, u
najbli`oj komori, ali i elektronskim putem

Regionalna privredna
komora Po`arevac }e
sada poslovati kao
sastavni deo Privredne
komore Srbije, pod
nazivom Regionalna
privredna komora
Brani~evskog i
Podunavskog 
upravnog okruga

Tamara Ivkovi} iz Po`arevca imenovana je za novog rukovodioca Privredne komore u ovom gradu

Nova komora 
i nova direktorka

Tamara Ivkovi}

Sednica Op{tinskog ve}a

Zapu{ten prostor i objekti napu{tene kasarne
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Po`arevac - Uprkos relativno dobrim
rezultatima, neophodno je ubrzati oza-
konjenje nekretnina, navedeno je u
Po`arevcu, gde je Darinka \uran, po-
mo}nica ministra gra|avinarstva, sao-
bra}aja i infrastrukture odr`ala sasta-
nak sa predstavnicima Brani~evskog,
Borskog i Pirotskog okruga o primeni
Zakona o ozakonjenju objekata i poru-
~ila da je 2017. godina ozakonjenja, u
kojoj }e Ministarstvo svim lokalnim
samoupravama pomagati da ozakone
sve stambene i porodi~ne ku}e. 

Naime, Ministarstvo gra|evinar-
stva, saobra}aja i infrastrukture krenu-
lo je u terensku proveru svih jedinica
lokalne samouprave na teritoriji RS ka-
ko bi se popis svih nezakonito izgra|e-
nih objekata zavr{io do 1. marta 2017.
godine. Zakonski rok istekao je 27. no-
vembra 2016. godine, me|utim, popis
nezakonito izgra|enih objekata jeste
ne{to {to cela dr`ava i sve op{tine i gra-
dovi zajedno sa ministarstvom mora-
ju da okon~aju.

- Cilj Vlade je da u naredne tri go-
dine u celini zavr{i ozakonjenje, da za

svaki objekat na teritoriji Srbije znamo
ta~nu strukturu i da svaki objekat kao
takav bude zaokru`en da kona~no u
Srbiji zavr{imo jednu svojinsku tran-
sformaciju, zaklju~ila je \uran prili-
kom posete. 

Veliko Gradi{te je okon~alo popis,
a o~ekuje se i da se taj posao zavr{i i u
drugim op{tinama.

Kako je istakla, Po`arevac je za po-
trebe ozakonjenja dobio saglasnost da
dodatno uposli 37 ljudi koji }e obavlja-
ti te poslove. Po`arevac je tako|e je-
dan od gradova koji pokazao dobre re-
zultate {to se ti~e popisa i jedan je od
onih koji }e uskoro da okon~a popis

nezakonito izgra|enih objekata u na-
rednom periodu. Pozdraviv{i prisut-
ne, Aleksandar \oki} na~elnik Brani-
~evskog okruga rekao je da je mali broj
ljudi bilo radno anga`ovano na ovom
poslu ali da je sada dobijen dovoljan
broj izvr{ilaca ovog zna~ajnog posla.

- Ve} se ozbiljnije radi, nedeljni po-
daci su sve bolji. Kvalifikaciona struk-
tura ljudi radno anga`ovanih na po-
vremeno privremenim poslovima je
visoka stru~na sprema, mahom diplo-
mirani in`enjeri gra|evine, arhitekte,
diplomirani pravnici, ali u kontaktu sa
Nacionalnom slu`bom zapo{ljavanja,
mora}emo malo od toga da odstupi-
mo i da ljude drugih kvalifikacija u
kratkom roku edukujemo za potrebe
popisa, rekao je Aleksandar \oki}, na-
~elnik Brani~evskog okruga.

U sva tri okruga ~iji su predstavni-
ci u~estvovali na sastanku, dosad je na
osnovu procene popisano oko 50 od-
sto nezakonito izgra|enih objekata.
Za sva tri okruga odobreno je da se do-
datno uposli 137 ljudi na ozakonjenju.

Z. V.

Vanredna odbrana od leda i dalje je na snazi na Dunavu kod Golupca

„Ledenih poplava“
zasad ne}e biti
Golubac - Vanredna odbrana od leda i
dalje je na snazi na Dunavu kod Go-
lupca. Ma|arski ledolomci odr`avaju
koridor kod Daljske krivine, a doma}i
„Greben“ lomi led u zoni Beograda.
Ostaje pitanje da li zbog razbijanja i to-
pljenja leda preti opasnost od izlivanja
reka, a pre svih Dunava. Dve sedmice
traje borba sa ledom. Isto toliko su u
pripravnosti u smederevskom naselju
Ore{ac, s velikim brojem vikendica.

Gra|ani koji `ive na obali Dunava

navode da se ne pla{e mogu}ih poplava
jer pamte i hladnije zime sa vi{e snega. 

- Li~no se ne pla{im jer je moj obje-
kat malo izdignutiji od ostalih, kod
onih ~ije su ku}e ni`e, mo`e da se desi
da do|e do poplava, mada ne verujem
jer je nizak vodostaj, tako da ove godi-
ne ne o~ekujemo i ne pla{imo se po-
plava, obja{njava Dragan Janji}. Zlat-
ko Radulovi} navodi da pamti i hlad-
nije zime sa vi{e snega i leda a da sada
to nije slu~aj. 

Isto misle i nadle`ni koji navode da
bi do poplave tj. izlivanja Dunava do{lo
tek kada bi nivo vode na Dunavu bio vi-
{i za {est metara od trenutnog nivoa.

- Sektor za vanredne situacije, ima-
ju}i u vidu situaciju na rekama, dao je
upozorenje svim {tabovima da prate
neprekidno stanje na rekama. Pou-
zdano mo`emo re}i na osnovu vodo-
staja da do ledenih poplava ne mo`e
do}i, obja{njava @ivko Babovi} iz sek-
tora za vanredne situacije.

Led se lomi i potiskuje dalje, tako se
smanjuje rizik od prelivanja vode pre-
ko nasipa. Ledolomcima i vreme ide
na ruku.

- Do kraja ove sedmice, zadr`ava se
hladno vreme, mada }e jutarnji i no}ni
mrazevi malo da popuste, ali maksimal-
na dnevna temperatura }e i dalje biti is-
pod nule u ve}ini mesta, to zna~i, da nas
i dalje o~ekuju ledeni dani. Poslednjih
dan dva januara ili prvih dana februara,
o~ekuje nas blagi porast temperature,
{to zna~i da ne bi u narednom periodu
bilo naglog otopljenja, izjavio je Nedelj-
ko Todorovi} iz Republi~kog hidrome-
teorolo{kog zavoda Srbije.

U februaru se o~ekuju temperature
iznad nule i to je dobro, jer bi, ka`u
upu}eni, jo{ jedan ledeni talas doneo
jo{ ve}e nevolje. Z. V.

Po`arevac je za
potrebe
ozakonjenja dobio
saglasnost da
dodatno uposli 37
ljudi koji }e
obavljati te poslove

Pomo}nica ministra gra|evinarstva odr`ala sastanak sa predstavnicima Brani~evskog, 
Borskog i Pirotskog okruga o primeni Zakona o ozakonjenju objekata

Popis „divljih“ gra|evina 
zavr{iti do 1. marta

Za teritoriju grada Po`arevca izdata dva `uta upozorenja

Ledeno, klizavo, maglovito
Po`arevac - Za teritoriju grada Po`arevca izdata su dva `uta upozorenja usled
ledenih temperatura i magle. Navedeni su problemi u saobra}aju (mogu}a
blokada saobra}aja) i komplikacije u ve} te{koj situaciji (delimi~na ili potpuna
blokada akcija spa{avanja). Nepovoljni vremenski uslovi za hroni~ne bolesnike,
ljude pod terapijom, medicinskom kontrolom ili meteoropate. Pri niskim tem-
peraturama objektivna je opasnost od mr`njenja kapljica magle i zale|ivanja.

Prognozirana minimalna temperatura vazduha nije neuobi~ajena ali pre-
duzmite neophodne mere za{tite za aktivnosti na otvorenom prostoru. Posebno
su opasna jezera hladnog vazduha i du`a zadr`avanja u njima. Konstatovani su
problemi u snabdevanju toplotnom i elektri~nom energijom. Postoji rizik od za-
le|ivanja ~esmi i instalacija za vodu. Nepovoljni vremenski uslovi su opasni za
hroni~ne bolesnike, ljude pod terapijom ili meteoropate.

Nadle`ni savetuju Po`arevljane da se kre}u o~i{}enim delovima trotoara i gde
je ba~ena so, obrate pa`nju na klizave pe{a~ke prelaze i da obu}u prilagode vre-
menskim uslovima kako ne bi dolazilo do ne`eljenih posledica zbog ovakvog
nevremena. Z. V.

Po`arevac - Prethodnog vikenda odr`ana je prva no}na zabava na kojoj su
gra|ani mogli besplatno da se klizaju (i bez klizaljki), a organizovana je od
22 ~asa do pono}i. Klizali{te na stadionu malih sportova od samog po~etka
sezone nije radilo kako treba, pa je nekoliko dana bilo i zatvoreno zbog kvara.
Sada je odre|en novi termin zakupa - do 16. februara. 

- Novim terminom zakupa bi}e obuhva}en skoro ceo zimski raspust, iz-
javio je direktor Kulturno sportskog centra u Po`arevcu, Nenad Miti} i na-
javio zabavne ve~eri i disko `urke, svakog petka i subote od 22 do 24 sata,
posebno u danima zimskog raspusta.

Prvi termin od 10 do 11.30 ~asova do po~etka {kolskog raspusta je besplatan
za posetioce. U ostalim terminima cena je 100 dinara za ulaz i jo{ 100 dinara za
zakup klizaljki (za koje je potrebno da poka`ete li~ni dokument). Povr{ina kl-
izali{ta je 420 kvadratnih metara i vlasni{tvo je firme „Finest“ iz Beograda.
Usluga postavljanja i odr`avanja klizali{ta ko{tala je oko milion dinara. Z. V .

U DVE RE^I

NE]E BITI SKRA]IVANJA RASPUSTA
Po`arevac - Osnovne i srednje {kole u Po`arev-
cu ne}e skra}ivati drugi deo zimskog raspusta,
koji }e trajati od 27. januara do 13. februara. Iz-
gubljena dva dana, za koliko je prvi, prazni~ni
deo raspusta produ`en zbog gripa i lo{eg vreme-
na, bi}e nadokna|ena radnim subotama. Osnov-
ne {kole nadoknadu }e imati 28. januara i 18. fe-
bruara, a srednje 28. januara i 4. marta. M. V.

PRO[IRILI VOZNI 
PARK DOMA ZDRAVLJA
Po`arevac - Dom zdravlja u Po`arevcu pro{irio
je vozni park, kupovinom dva vozila za Slu`bu
ku}nog le~enja. Re~ je o polovnim vozilima
marke „folksvagen“, koja su pla}ena 1,8 milio-
na dinara. Njihovom kupovinom Dom zdravlja
je u{tedeo sredstva, jer se radi o polovnim vozi-
lima, godi{te 2016, sa malom pre|enom kilo-
metra`om. Za potrebe ku}nog le~enja, ova
ustanova sada na raspolaganju ima ukupno ~e-
tiri vozila. M. V.

Produ`en rad klizali{ta do 16. februara

No}na `urka na klizali{tu

Sante leda kod Goluba~ke tvr|ave

Ulice Po`arevca ovih dana Provod na ledu u Sportskom centru

Sastanak u Po`arevcu



p e t a k ,  2 7 .  j a n u a r  2 0 1 7 .

VIV
p e t a k ,  2 7 .  j a n u a r  2 0 1 7 . b r a n i c e v o Ÿ d a n a s . r s

brani~evo

Po`arevac - U Centru za kulturu
Po`arevac odr`ana je konferen-
cija za medije povodom predsta-
vljanja programa „Zip - Zop
2017 - Biram da se aktiviram“.
Zimski omladinski program u
organizaciji Centra za kulturu i
osnovnih i srednjih {kola grada
Po`arevca po~inje 30. januara i
traja}e do 12. februara. Ulaz na
sve sadr`aje je slobodan.

- Potrudili smo se da se ne
vratimo u pro{lost ve} da odemo
korak dalje, da budemo savre-
meni i dru{tveno odgovorni i de-
ci na{eg grada svih uzrasta,
osnovnih i srednjih {kola, ponu-
dimo tokom zimskog raspusta

zanimljiv program. A pritom
smo imali ideju da se to bazira na
onim lepim tradicijama koje
smo imali pre vi{e od 25 godina,
koje su se pokazale uspe{ne, da
to osavremenimo i da uklju~imo
pre svega {kole, rekao je Dragi
Ivi} direktor Centra za kulturu
Po`arevac na organizovanoj
konferenciji za novinare.

- Ideja je da vratimo neke sta-
re vrednosti sa novim detaljima i
ponovo uspostavimo u po`are-
va~kom Centru za kulturu, rekao
je Dejan Krsti} ~lan ve}a zadu`en
za nevladine organizacije, kultu-
ru i informisanje.

Kako je jo{ dodao predstoji

dogovor o kompletnom sadr`aju
letnjeg programa, koji bi po~eo
ve} krajem maja, po~etkom juna
a trajao bi do septembra, do po-
~etka Ljubi~evskih konji~kih iga-
ra. Ideja je da neki od programa
Centra za kulturu budu preba~e-
ni u sam centar grada gde }e i si-
gurno biti vi{e publike.

U okviru „ZIP - ZOP 2017 -
Biram da se aktiviram“, planiran
je bogat program i od 14 dana, 13
dana su popunjena.

- Skoro sve {kole su uzele u~e-
{}e tako da }e biti zanimljive ra-
dionice, koncerti i zanimljive
Konferenciinovacije, kazao je
Bojan Ga~evi} i dodao da slede}e

godine je u planu da ovaj pro-
gram obogate.

Na konferenciji su u~estvova-
le Zorica Miladinovi} iz O[ „Do-
sitej Obradovi}“ i Jelena Aran|e-
lovi} iz Poljoprivredne {kole „So-
nja Marinkovi}“, koje su pozvale
sve zainteresovane da do|u i
proprate program. U~enici Do-
ma Poljoprivredne {kole su na
kraju konferencije priredili mu-
zi~ki program. Z. V.

Po`arevac - Gradski ansambl na-
rodnih igara i pesama Centra za
kulturu u Po`arevcu, zahvaljuju-
}i svom kvalitetu - igra~kom, svi-
ra~kom i peva~kom ume}u, ve}
godinama je za{titni znak grada
podno ̂ a~alice i neizostavni u~e-
snik svih ve}ih manifestacija.
Ovaj renomirani ansambl broji
226 ~lanova i ve} godinama
uspe{no i uigrano nastupa u ze-
mlji i inostranstvu. 

- U glavnom izvo|a~kom an-
samblu je 41 igra~, a u pet de~jih
185. Imamo i peto~lani narodni
orkestar, kao i `ensku i mu{ku
peva~ku grupu, koje ~ine sami
igra~i folklora, predstavlja nam
ansambl Marija Vlajovi}, umet-
ni~ki rukovodilac GANIP-a od
2012. godine. Poslednji nastup
~lanovi ovog ansambla imali su
23. i 24. decembra, kada su za
svoje sugra|ane izveli tradicio-
nalni novogodi{nji koncert.

- Prezadovoljna sam nastu-
pom, a naro~ito reakcijama pu-
blike. Ovi koncerti glavni su nam
podsticaj i obaveza da svoje na-

redne nastupe podignemo na jo{
vi{i nivo, ka`e Marija, koja u fol-
kloru igra jo{ od svoje desete go-
dine. Nastupi GANIP-a uvek su
poslastica za publiku, jer izvode
atraktivne, dinami~ne koreogra-
fije, koje su radili najeminentniji
doma}i autori.

- Od ukupno 40 koreografija
koje smo imali tokom godina,
naj~e{}e izvodimo 20. Nastup za-

po~injemo spletom igara iz [u-
madije, a nastavljamo vla{kim
igrama, koje uvek izazovu najve-
}e odu{evljenje publike. Potom
izvodimo igre iz Leskovca, Piro-
ta, Vranjskog Polja, Bosilegrada,
zapadne Srbije, Ba~ke i sa Kosova
i Metohije. Po tome se vidi da na{
repertoar predstavlja pravu „Sr-
biju u malom“, smatra Marija.

GANIP je redovni u~esnik

manifestacija u celom Brani~ev-
skom okrugu, naro~ito u Po`a-
revcu, gde su njihovi nastupi po-
sebno zapa`eni tokom „Ljubi-
~evskih konji~kih igara“. Svake
godine, u vi{e navrata, nastupaju
i van granica na{e zemlje. Ove
godine gostovali su u Crnoj Gori,
u Austriji i na presti`nom Me|u-
narodnom festivalu folklora u
Ol{tinu, u Poljskoj, gde su nastu-
pili i igra~i iz Amerike, Bolivije,
[ri Lanke, Rusije... M. V.

U Centru za kulturu predstavljen zimski program „Zip - Zop“

Biram da se aktiviram
Zimski
omladinski
program po~inje
30. januara i
traja}e do 12.
februara, a ulaz na
sve sadr`aje je
slobodan

Sutra u Centru za kulturu „Zona Zamfirova 2“ 

Dolaze glumci 
i muzi~ari
Po`arevac - Sutra, u subotu 28. Januara, u 18 sati je premijera filma
„Zona Zamfirova 2“ u Centru za kulturu Po`arevac gde }e se na}i i
protagonisti ovog kinematografskog ostvarenja. Naime, autorska
ekipa, sa glumcima i muzi~arima ovog popularnog filma pokloni}e
se po`areva~koj publici izme|u prve i druge projekcije, od kojih pr-
va po~inje u 18 sati a druga u 20 ~asova, {to }e biti posebna atrakcija
za gledaoce koji }e, ve} je poznato, popuniti veliku dvoranu do po-
slednjeg mesta. Z. V.

Na svojim nastupima GANIP izvodi igre iz svih krajeva, pa zato njihov repertoar predstavlja „Srbiju u malom“

Folklorci za{titni znak grada

Grad blizu Dunava pamti ~uvenog industrijalca i 80 godina nakon njegove smrti, pa je u ovda{njoj biblioteci prire|eno ve~e u njegovu ~ast

\or|e Vajfert ponovo u Kostolcu
Kostolac - Kostolac pamti \or|a
Vajferta i 80 godina nakon nje-
gove smrti pa je u ovda{njoj bi-
blioteci prire|eno ve~e u njegovu
~ast. \or|e Vajfert (Pan~evo 15.
jul 1850. - 12. januar 1937. Beo-
grad) je bio srpski industrijalac
nema~kog porekla i guverner
Narodne banke.

Vajfert je svojim rudnikom
postavio kamen temeljac rudar-
stvu u Kostolcu. Istori~ari i arhivi-

sti iz Narodne banke Srbije: Sa{a
Ili}, Sonja Jerkovi} i Vladimir Bu-
laji}, ina~e i autori monografije o
Vajfertu, upoznali su goste biblio-
teke sa detaljima iz njegovog ̀ ivo-

ta. Arhiv Narodne banke Srbije
priredio je prezentaciju „Svedoci
prvog zakona o Narodnoj banci“.

- \or|e Vajfert, vizionar, koji
je video daleko ispred doba u ko-
jem je `iveo, dugo godina je bio
sklonjen iz vidokruga javnosti,
me|utim i kada je pu{ten iz vi{e-
decenijskog „zato~eni{tva“, poslu-
`io je pre svega kao primer izuzet-
no ve{tog trgovca i industrijalca.

Vajfert je poznat i kao veliki

dobrotvor i za{titnik kulture. Nje-
govo `ivotno geslo je bilo: „Treba
davati, da bi se opet steklo!“ Gra-
dio je radni~ka naselja, {kole, bol-
nice, crkve. Svoje poslovno car-

stvo do`ivljavao je kao svoju pro-
{irenu porodicu, zbog ~ega je bio
veoma voljen u narodu. Jedna ta-
kva fascinantna li~nost, kao {to je
bio \or|e Vajfert, koji je svojim
`ivotom bio primer svojim savre-
menicima, a i svima onima koji su
posle njega do{li, zaslu`uje da ga
se Kostolac se}a i da slavi njegovo
ime, kazala je Renata Mini}, ruko-
vodilac kostola~ke biblioteke.

Ve~e posve}eno Vajfertu je

priredila Narodna biblioteka „Ili-
ja M. Petrovi}“ Po`arevac, ode-
ljenje u Kostolcu, uz podr{ku ko-
stola~kog Kulturno-sportskog
centra. Glumac kostola~kog po-

zori{ta „Castellum“, Dejan Milo-
{evi}, u ulozi Vajferta, govorio je
o delovima njegovog ̀ ivota:

*Vajfert kao pivar*: Krenuv{i
o~evim stopama, zavr{io sam Vi-
soku pivarsku {kolu u Bavarskoj
i po povratku ku}i, zajedno sa

ocem gradim pivaru u Smute-
kovcu, podno Top~iderskog br-
da. Celog sebe sam ulo`io taj po-
sao, svo svoje znanje, energiju, a
boga mi i novac. U Nema~koj

sam nabavio najsavremenije ma-
{ine i ure|aje, ~ime se nije pove-
}ao samo obim proizvodnje, ve} i
kvalitet piva. A kao nagrada za
sav moj ulo`en rad i trud, sti`u
dve zlatne medalje za kvalitet na
svetskoj izlo`bi piva u Parizu
1899. i 1990. godine...

*Vajfert kao rudar*: Strast za
rudarstvom, koja je u velikoj me-
ri obele`ila moj `ivot, javila se iz
slu~ajnosti, iz veoma prakti~nog
razloga. Ugalj mi je bio potreban
za pivaru u Beogradu. Kako u to
vreme Srbija nije imala obrazo-
vanih rudara i geologa, pozvao
sam rudarskog in`enjera iz ^e-
{ke, Franju [isteka, da mi se pri-
dru`i i postavio ga za upravnika
rudnika u Kostolcu. On je orga-
nizovao rad u skladu sa najve}im
standardima u ono vreme i pove-
}ao proizvodnju uglja...

*Vajfert kao bankar*: Vreme-
nom sam shvatio da privredni rast
u Srbiji nije mogu} bez odgovara-
ju}e finansijske pomo}i. A situaci-
ja na tr`i{tu novca bila je upravo
obeshrabruju}a - zelena{tvo je
cvetalo, dok su se kamatne stope
na pozajmljen novac kretale od
25-50 procenata na godi{njem ni-
vou. Zato je jedan krug nas srpskih
privrednika, odlu~io da suzbije ze-
lena{tvo i da preduzetnicima
omogu}i lak{e i zdravije poslova-
nje. Tako smo osnovali Beograd-
sku zadrugu za me|usobnu po-
mo} i {tednju...“ Z. V.

Veliko Gradi{te - Kraj Srebrnog
jezera, koje ina~e privla~i veliki
broj turista uglavnom tokom let-
nje sezone, odr`ano je Prvenstvo
Srbije u ciklokrosu u organizaci-
ji Biciklisti~kog saveza Srbije i
pod pokroviteljstvom op{tine
Veliko Gradi{te.

Mnogobrojni simpatizeri
ovog sporta okupili su se na star-
tu da pozdrave mlade bicikliste
kojima nije smetalo sne`no jutro
ni klizav teren. Hrabro, brzo i ve-
{to su prelazili prepreke uz bo-
drenje i navijanje trenera i klup-
skih drugova. Kako je takmi~enje
odmicalo, sunce je obradovalo
u~esnike i publiku, dok su orga-
nizatori za posetioce pripremili
vru} ~aj i kuvano vino.

Najzanimljiviji deo svake trke
svakako je bila zavr{nica a po-
slednji krug ozna~ilo je zvono
koje je ujedno posmatra~e du`
staze pozivalo da krenu ka cilju i
pozdrave pobednika trke. Orga-
nizatori su ocenili da je takmi~e-
nje proteklo u najboljem redu a
da staze koje se nalaze na Srebr-
nom jezeru imaju idealne uslove
za takmi~enja ovog tipa.

Podsetimo da se op{tina Veli-
ko Gradi{te nalazi na trasama Eu-
roVelo 6 i EuroVelo 13 (bicikli-
sti~ke evropske trase) i da ovim
putem oko kroz ovu podunavsku
op{tinu pro|e 15.000 biciklista

godi{nje a najve}i broj njih pre-
no}i na Srebrnom jezeru. Veliko
interesovanje biciklista iz celog
sveta vlada za Dunav pa iz Veli-
kog Gradi{ta svoj put nastavljaju
kroz \erdap. Interesantan je i po-
datak da na jezeru u toku sezone
bicikle mo`ete iznajmiti na vi{e

mesta, a svaki drugi stanovnik,
bar rekreativno, voli da vozi svoj
bicikl tako da ne ~udi podatak {to
Biciklisti~ki savez Srbije planira
da ba{ na ovom mestu organizu-
je jo{ mnoga takmi~enja.

Trke su vo`ene na kru`noj
stazi kombinovane konfiguraci-
je (asfaltnog dela, zemljanog pu-
ta i ve{ta~kih prepreka). Pravo
u~e{}a imali su svi registrovani
takmi~ari sa licencom za 2017.
godinu, a trke su odr`ane u vi{e
kategorija. Z. M. 

Dr`avno prvenstvo u ciklokrosu odr`ano u Velikom Gradi{tu

Biciklom kraj Srebrnog jezera

Petrovac na Mlavi - Streli~ar-
ka kluba „Knez Lazar“ iz Pe-
trovca na Mlavi Katarina Si-
kiru{, ina~e najve}a nada srp-
skog streli~arstva, osvojila je
{esto mesto na presti`nom
turniru Svetskog kupa u Ni-
mu u Francuskoj gde je ujed-
no oborila i dr`avni rekord
tako {to je „ispucala“ 560
krugova. 

Mlada streli~arka iz Pe-
trovca se nadmetala sa 80
devojaka i bila 12 krugova
iza vode}e streli~arke iz Nor-
ve{ke. Ispred su bile jo{ dve
streli~arke iz Francuske i po
jedna iz Slovenije i Meksika.

Sikiru{ je oborila dr`avni
rekord tako {to je u finalu
pogodila 560 krugova u ju-
niorskoj kategoriji. Ona je
do{la do plasmana me|u 16
najboljih juniorki.

Kup u Nimu smatra se naj-
zna~ajnijim turnirom u dvorani,
na evropskom tlu. Na njemu su
od predstavnika iz Srbije u~e-
stvovali jo{ i Marija Ljubinkovi}

i Dragan Brzakovi}. Ljubinkovi}
je postigla 564 poena u elimina-
cijama i zauzela 24. mesto u gru-
pi, a Brzakovi} je bio 54. u grupi
sa 485 krugova. Katarina je bora-

vila u Nimu sa svojim trenerom
Sr|anom Ili}em na turniru koji
je okupio oko 1.200 streli~ara iz
~etrdesetak razli~itih zemalja {i-
rom sveta. Z. V.

Streli~arka iz Petrovca {esta na svetskom turniru u Francuskoj

Katarina oborila dr`avni rekordProblem sa 
izradom no{nji
Igra~ko ume}e po`areva~kog ansam-
bla upotpunjuju `ivopisne no{nje.
Me|utim, iako su za sada dobro
opremljeni, kroz neku godinu vi{e
ne}e mo}i da nabave originale, jer
njih najvi{e odnose oni koji za njih
mogu najvi{e da plate, a to su KUD-
ovi na{e dijaspore.“Postoji samo par
radionica u Srbiji koje izra|uju narod-
ne no{nje, i to vrlo kvalitetne. Me|u-
tim, i tu }e nastati problem jer kroja-
~a narodne ode}e - terzija, vi{e i ne-
ma, a te{ko je i na}i odre|ene mate-
rijale, jer njih ima samo u inostran-
stvu“, ka`e Marija.

Rezultati za sve kategorije
MLA\I KADETI: 1. Milan Vukajlovi} (Radni~ki Kg), 2. Predrag Tomi} (Jednota [id), 3.
Bojan Dobri} (Jednota [id) MLA\E KADETKINJE: 1. Sara Jankovi} (Radni~ki Kg), 2.
Bojana Vujasinovi} (S tim Sombor), 3. Vanja Mili} (Avalski Soko) KADETI: 1. Admir
Kola{inac (Trnava Novi Pazar), 2. Nermin ]atovi} (Trnava Novi Pazar), 3. Lazar Se-
le~anin (Metalac Kvik Kraljevo) KADETKINJE: 1. Emilija \a~anin (Jednota [id), 2.
Marija Tancik (Jednota [id) 3. Jovana Radovanovi} (Jednota [id) JUNIORI: 1. Du{an
Veselinovi} (Partizan Bg), 2. Du{an Kostovi} (Radni~ki Kg), 3. Veljko Stojni} (S tim
Sombor) JUNIORKE: 1. Ivana Vilim (S tim Sombor), 2. Jovana Jovanovi} (Jednota
[id) MLA\I SENIORI: 1. Aleksandar Roman (Partizan), 2. Nikola Gvozdenovi} (Rad-
ni~ki Kg), 3. Andrej Galovi} (Partizan Bg) SENIORI: 1. Aleksandar Roman (Partizan
Bg), 2. Sre}ko \oli} (Metalac Kraljevo), 3. Nikola Kozoderovi} (Radni~ki Kg) SENIOR-
KE: 1. Jana Jolovi} (Ciklomanija Kg), 2. Maja Savi} (Dubl Novi Sad), 3. Maja Todoro-
vi} (Neo Invikta bajk Novi Sad). Z. V.

Njegovo `ivotno geslo je bilo: „Treba
davati, da bi se opet steklo!“ Gradio je
radni~ka naselja, {kole, bolnice, crkve...

Hemodijalizni centar i Ku~evu primio prve pacijente

Radi}e {est 
dana u nedelji
Ku~evo - Novi Centar za hemodijalizu Doma zdravlja u Ku~evu prim-
io je prve pacijente. Na najsavremenijim aparatima, potrebni medi-
cinski tretman imala su ~etiri pacijenta od ukupno 13, koliko ih je na
teritoriji ku~eva~ke op{tine. Centar }e raditi {est dana u nedelji i za
po~etak samo u prvoj smeni. Postoje veliki izgledi da se i pacijenti sa
teritorije op{tine Golubac, u skorijoj budu}nosti prebace na dijal-
iziranje u Ku~evo, nakon ~ega bi bila uvedena i druga smena.

Prema re~ima direktora Doma zdravlja, Miroslava Milivojevi}a,
Centar je spreman da pru`i medicinski tretman i svima koji iz bilo kog
razloga do|u u Ku~evo a isti im je potreban. Po~etku rada je pris-
ustvovao i predsednik op{tine Ku~evo, Novica Jano{evi}, koji je
izme|u ostalog, izjavio da je otvaranje Centra od najve}eg zna~aja pr-
venstveno za pacijente, ali i za kompletnu lokalnu samoupravu, jer }e
Dom zdravlja sada biti u prilici da ostvaruje zna~ajne finansijske pri-
hode i na taj na~in rastereti bud`et op{tine.

Projekat otvaranja Hemodijaliznog centra vredan je oko 40 mil-
iona dinara i ostvaren je za manje od godinu dana. Koliko je truda,
ume{nosti, volje i napora iziskivao, najbolje govori re~enica na~elnice
Klinike za nefrologiju KBC Zvezdara koja je prilikom otvaranja
poru~ila: „^estitam - ostvarili ste nemogu}e!“ Z. V.

Bradarac - Uo~i dana{nje prosla-
ve praznika posve}enog najve-
}em srpskom prosvetitelju, Dom
kulture u selu Bradarcu bio je do-
ma}in tradicionalne Svetosavske
akademije pod pokroviteljstvom
Grada Po`arevca. Sve~anosti su
prisustvovali predstavnici lokal-
ne samouprave, na ~elu sa Pred-
sednikom skup{tine Grada Po`a-
revca Bojanom Ili}em, mnogim
uva`enim gostima, predstavnici-
ma javnih preduze}a iz Po`arev-
ca i Kostolca, kao i Saveta Mesne

zajednice Bradarac sa predsedni-
kom Zoranom @ivkovi}em.

Sve~anost je zapo~eta nacio-
nalnom himnom „Bo`e Pravde“,
koju su otpevali ~lanovi hora
Manastira Rukumija. 

Prisutnim gostima se obratio
i iguman manastira Rukumija,
Otac Simeon.

Hor Manastira je otpevao jo{
nekoliko pesama izme|u ostalog
„Tamo daleko“ i „Ovo je Srbija“.
Vinko Markovski, pukovnik u
penziji, govorio je besedu o Svetom

Savi a deo programa je bio i nastup
Bore Dugi}a sa ansamblom „Ve-
trovi Balkana“ a, izme|u ostalog,
interpretirana je numera „Balada
nero|enih“ iz najnovijeg filma Si-
ni{e Kova~evi}a „Sinovci“.

Kulturno umetni~ko dru{tvo
Bradarac je odigralo nekoliko
prigodnih srpskih igara. Ovo je
samo jedna u nizu sve~anosti ko-
ja }e obele`iti nedelju posve}enu
Svetom Savi, prvom Srpskom
prosvetitelju, piscu, knji`evniku,
igumanu, diplomati. Z. V.

Svetosavska akademija 
u Bradarcu

Sa konferencije za novinare

Detalj iz filma

Ve~e u ~ast \or|u Vajfertu

Nagra|eni na zimskom takmi~enju

Katarina Sikiru{

U novoj Sali sa aparatima za hemodijalizu
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Po~ela monta`a novog bagera za pove}anje proizvodnje na kopu „Drmno“

EPS nastavlja saradnju 
sa kineskim partnerima 
Kostolac - Javno preduze}e
„Elektroprivreda  Srbije“ zapo-
~ela je monta`u savremene ru-
darske opreme za pove}anje
proizvodnje uglja na Povr{in-
skom kopu „Drmno“, ~ime je
po~ela druga faza modernizaci-
je Termoelektrane „Kostolac
B“, saop{tava Sektor za odnose
s javno{}u JP EPS. Vrednost si-
stema bager-traka-odlaga~
(BTO) je 123 miliona dolara, a
kompletan posao, po skloplje-
nom ugovoru vodi kineska
kompanija China Machinery
Engineering Corporation -
CMEK.

- Ovo je zna~ajan dan za Sr-
biju i energetski sistem na{e ze-
mlje, jer }e novi blok u TE „Ko-
stolac B“ biti prvo veliko ener-
getsko postrojenje koje }e Srbi-
ja dobiti posle tri decenije. Do
kraja 2019. bi}e stvoreni novi
preduslovi za proizvodnju ugl-
ja u Srbiji, a novi Blok B3 u Ko-
stolcu bi}e gotov 2020. godine,
rekao je Aleksandar Anti}, mi-
nistar rudarstva i energetike.
Ministar je dodao da }e na
monta`i pored stranih kompa-

nija „Krup“ i „Sandvik“ biti an-
ga`ovane i doma}e firme {to
govori da mogu da rade rame
uz rame sa velikim svetskim
kompanijama.  

- EPS otvara novo razvojno
poglavlje u kostola~kom uglje-
nom basenu, koje je od velikog
zna~aja i za energetsku stabil-

nost Srbije. Investiranjem u
novu rudarsku mehanizaciju
stvaraju se preduslovi za pove-
}anje proizvodnih kapaciteta
kopa „Drmno“ sa sada{njih de-
vet na 12 miliona tona uglja go-
di{nje, rekao je Milorad Gr~i},
v. d. direktora „Elektroprivrede
Srbije“. On je naglasio da je sli-

~an bager pre oko godinu dana
dobio i RB „Kolubara“  i da }e
se investicija u novi bager na
kopu „Drmno“ isplatiti za pet
godina.

- „Kostolac“ i „Kolubara“
imaju obezbe|enu budu}nost
najmanje u narednih pola ve-
ka, rekao je Gr~i}. 

Novi BTO sistem na kopu
„Drmno“ sastoji se od rotornog
bagera kapaciteta 6.600 kubnih
metara jalovine na sat, osam
transportera sa trakom {irine
dva metra, 12 kilometara dugog
transportnog sistema i odlaga-
~a kapaciteta 8.500 kubnih me-
tara na sat i dve nove trafostani-

ce.  Projekat u Kostolcu realizu-
je se na osnovu me|udr`avnog
sporazuma Srbije i Kine.

Ambasador Kine u Beogra-
du Li Man~ang je zahvalio Vla-
di Srbije, ministru Anti}u i an-
ga`ovanju premijera Aleksan-
dra Vu~i}a koji je omogu}io
ovaj veliki po~etak realizacije
druge faze modernizacije TE
„Kostolac B“. 

- U toku 2017. godine }emo
pokrenuti vi{e projekata u
okviru me|udr`avne saradnje.
Otvorena je Kineska banka u
Srbiji, tako da sada o~ekujem
dolazak ve}eg broja investitora
iz Kine rekao je ambasador.

Sada je po~ela monta`a ba-
gera, u februaru kre}u poslovi
na monta`i odlaga~a, a potom
slede aktivnosti na monta`i po-
gonskih stanica, transportnog
sistema i izgradnji trafo stani-
ce. Predstavnik CMEC-a Zi-
gang Tong je rekao da }e ta fir-
ma ispo{tovati postavljeni rok i
da }e realizovati projekat po
najvi{im standardima, kao i da
su doveli najbolji menad`ment. 

Z. V.

Da se razumemo: nije da ne
verujem u zakone i nije da
nisam spreman da ih
po{tujem i primenjujem, kada
se odnose na mene. Ali, smeta
mi kad se neki zakon
primenjuje selektivno, ili
delimi~no, ve} kako nekome
ko se pita, odgovara. To
ukazuje na pravnu
nesigurnost gra|ana. 

Naravno, kad se pojavi
usamljen pojedina~an slu~aj,
to jo{ ne zna~i da se mo`e
govoriti o pravnoj nesigurnosti,
ali kad se to ponavlja, onda je
potrebno da se na to uka`e,
kako bi nadle`ni reagovali i
unapredili zakonodavstvo.
Time }e unaprediti i polo`aj
ljudskih prava.

Slu~aj o kome `elim ovom
prilikom da upoznam ~itaoce

ti~e se zemljoradni~kih i
poljoprivrednih  zadruga,
ta~nije onih zadruga koje se
nisu sna{le i njihovo tiho
ga{enje je pitanje dana.
Decenijama najavljivana
podr{ka selu i seljacima preko
njihovih zadruga je izostala.
^ak, u jednom ranijem
periodu u bud`etu Srbije
izdvojene su sredstva
namenski za pomo}
zadrugama, sproveden je
konkurs, izvr{en izbor, ali
odabrane zadruge ni dan
danas nisu dobile novac koji
im je namenjen. A uredba koja
je to garantovala, nikada nije
stavljena van snage...

Za{to u Evropi zadru`ni
sektor opstaje, a kod nas je na
silaznoj putanji, to je druga
tema. Ali je ~injenica da se iz
godine u godinu smanjuje
broj zadru`nih organizacija,
obim njihovog poslovanja i
dobit koji ostvaruju. I to ne
traje od ju~e; traje poodavno,
dakle ne mo`e se dovesti u
vezu sa aktuelnim re`imom.

Pri~a je slede}a: mno{tvo
zadruga prakti~no je zamrlo,
postoje samo na papiru i

mo`da na izbledelim tablama
seoskih zadru`nih magacina i
prodavnica, u kojima ili rade
neki preduzimljivi
preduzetnici, ili se razmno`ava
svakakva gamad. Uvi|aju}i
takvo stanje, zakonodavac je
`eleo da napravi ~istu
situaciju, i da od podu`eg
spiska zemljoradni~kih
zadruga isti svede samo na
one koje zaista posluju ili
poseduju imovinu, pa bi se
mogle obnoviti. U tom cilju je
novi zakon o zadrugama
predvideo obavezu zadruga
da se preregistruju i usaglase
sa odredbama novog zakona,
imaju}i u vidu da mnoge to
ne}e u~initi jer u njima vi{e
nema ni ljudi ni imovine.

Tako je i bilo. Pre ne{to vi{e
od godinu dana zakon o
zadrugama je stupio na snagu i
izri~ito poru~io da }e ih registar
Agencije za privredne registre
brisati sa spiska ako se za
godinu dana ne preregistruju.
Trebalo je da 7. januara 2017.
godine na sajtu APR vi{e ne
bude ni jedna od „propalih“
zadruga. Umesto da sutradan
osvanu samo zadruge koje
posluju, imaju {anse na tr ì{tu,
rade, imaju svoje zadrugare,
kooperante, poslovne partnere,
slu`benike, umesto toga, sajt je
i dalje prikazivao kompletan

spisak zadruga, dakle i onih
kojih prakti~no nema, sem na
papiru!  U me|uvremenu, APR
nije bio lenj ve} je tu ìla{tvu
podneo predlog da se utu`e
zadruge koje postoje samo na
papiru, a nisu sprovele
postupak likvidacije!

[ta je u pitanju? Nezvani~no
se mo`e saznati da ima
mi{ljenja da pomenuti deo
zakona nije zasnovan na
ustavnim na~elima, te se do
daljeg ne}e primenjivati! Vrlo je
mogu}e da neka odredba
nekog zakona bude u
suprotnosti sa ustavom. Zar nije
normalno da u tom slu~aju
zakonodavac povu~e takav
zakon i izmeni odredbu koja je
sporna. Na taj na~in bi ljudi u
tekstu zakona imali odredbe
koje su validne. Ovako, mo`e se
naga|ati {ta se u kom zakonu
primenjuje a {ta ne. Zar to nije
izvor pravne nesigurnosti?

Apelujem na va`ne
politi~ke ljude sa na{eg
podru~ja da pokrenu ovo
pitanje, upravo {to je
Brani~evski okrug nekada bio
poznat po razvijenom
zadru`nom pokretu.

Bogdan @ivanovi}

[TA PRIVI\AM, 
A [TA VI\AM

Verujete 
li zakonu?

U bud`etu Srbije izdvojene su
sredstva  za pomo} zadrugama,
sproveden je konkurs, izvr{en
izbor, ali odabrane zadruge ni dan
danas nisu dobile novac koji im je
namenjen. A uredba nikada nije
stavljena van snage...

Novi Blok B3 u Kostolcu bi}e gotov
2020. godine, rekao je Aleksandar
Anti}, ministar rudarstva i energetike

Druga faza vredi oko 716 miliona dolara
Ukupna vrednost druge faze projekta modernizacije TE „Kostolac B“, koji podrazu-
meva izgradnju novog bloka i pove}anje proizvodnje na kopu „Drmno“, iznosi
715,6 miliona dolara, od ~ega je kredit kineske Eksim banke 608 miliona dolara, a
preostali novac obezbe|uje EPS iz svojih sredstava.

Po`arevac - Jedinice Vojske Srbije 30. i 31. ja-
nuara izvodi}e ve`be sa bojnim minsko-eks-
plozivnim sredstvima na poligonu Mogila.
Ve`be }e se izvoditi od 7 do 16 sati, na pro-
storu koji zahvata objekte: Ciganske livade-
Mogila-Gradsko brdo. U navedenom perio-
du, na tom podru~ju zabranjuje se kretanje,
zadr`avanje i boravak ljudi, stoke, motornih
vozila i sto~nih zaprega. Poligonski-ve`bov-

ni prostor bi}e obele`en crvenim barja~i}i-
ma i tablicama sa natpisom: „Ne idi dalje -
mine“ i obezbe|en stra`arima. Tokom ve`bi
dolazi}e do doleta delova materijala koji se
ru{i, zemlje i kamena, {to predstavlja stalnu
opasnost za lica koja se ne pridr`avaju ovog
obave{tenja, jer mogu da izazovu njihovu
pogibiju ili te{ko povre|ivanje. 

M. V.

KONKURS ZA PRIPRAVNIKA
Po`arevac - Gradska uprava Po`arevca raspisala
je konkurs za prijem jednog pripravnika u komu-
nalnoj inspekciji na period od godinu dana, radi
stru~nog osposobljavanja za samostalan rad u
struci. Da bi neko konkurisao, treba da ima ste~e-
no visoko obrazovanje u oblasti ekonomije ili dru-
{tveno-humanisti~kih nauka, dr`avljanstvo Re-
publike Srbije i da nije osu|ivan na kaznu zatvora
od najmanje {est meseci. U tekstu konkursa na-
vodi se da kandidat treba da popuni izjavu kojom
se opredeljuje za jednu od dve mogu}nosti - da
Gradska uprava pribavi njegove podatke o kojima
se vodi slu`bena evidencija - uverenje o dr`avljan-
stvu i izvod iz knjige ro|enih, ili }e to u~initi sam.

M. V.

ZAKUP DR@AVNIH NJIVA
Malo Crni}e - Op{tina Malo Crni}e objavila je
oglas o davanju u zakup poljoprivrednog zemlji-
{ta u dr`avnoj svojini. Re~ je o drugom krugu jav-
ne licitacije za zakup parcela razli~itih povr{ina na
podru~ju 17 naselja, na period od jedne godine.
Rok za podno{enje prijava za u~e{}e na licitaciji je
30. januar do 15 sati, a njeno odr`avanje zakaza-
no je za 31. januar i 1. i 2. februar, u zavisnosti od
naselja u kojem se parcele nalaze. M.  V.

U DVE RE^IUpozorenje: Vojne
ve`be na Mogili

Ambasador Kine Li Man~ang, ministar Anti} i v. d. direktora Gr~i}
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Po nalogu tu`ila{tva u Velikom Gradi{tu, policija prikupila podatke po prijavi Dru{tva za za{titu ptica

Mogu}e krivi~ne prijave zbog krivolova
Sla|an Markovi} demantovao optu`be, uz tvrdnju da su divlje guske ve} bile mrtve kad su na njih nai{li

Veliko Gradi{te - Po nalogu
Osnovnog javnog tu`ila{tva u
Velikom Gradi{tu, policija je
prikupila podatke i sa~inila iz-
ve{taj o slu~aju krivolova za{ti-
}enih ptica po~injenog u ataru
Belog Bagrema 21. januara, u
kojem je postupala po prijavi
Dru{tva za za{titu i prou~ava-
nje ptica Srbije. 

Kako se navodi u ovom iz-
ve{taju, po izlasku na teren, za-
ustavljena su dva putni~ka vo-
zila. U prvom, marke „fiat“, ko-
ji je vozio Mi{a \or|evi} (34) iz
Zatonja, prona|ena je jedna si-
va guska i lova~ka pu{ka sa pa-

tronama. U drugom vozilu,
marke „pe`o“, u kojem je voza~
bio Vladimir [trbac iz Velikog
Gradi{ta, a suvoza~ Sla|an
Markovi} iz Rama, zamenik
predsednika op{tine Veliko
Gradi{te i predsednik Lova~-
kog udru`enja „Golub“, prona-
|eno je 12 divljih pataka, jedna
siva guska i dve pu{ke sa patro-
nama. 

Ulovljena divlja~ i oru`je su
oduzeti. Patke su predate na
~uvanje lovo~uvaru LU „Go-
lub“, a guske veterinarskoj sta-
nici „Raj~i}“, kako bi se utvrdio
ta~an uzrok smrti. Sa~injeni iz-

ve{taj policija je predala tu`io-
cu na dalje postupanje i najve-
rovatnije, protiv aktera ovog
krivolova bi}e podnete ade-
kvatne krivi~ne prijave. Po{to
su se u medijima pojavili napi-
si o ovom slu~aju, Sla|an Mar-
kovi} demantovao je optu`be
iznete na njegov ra~un, uz tvrd-
nju da su divlje guske ve} bile
mrtve kad su na njih nai{li.

- U subotu sam sa jo{ dvoji-
com svojih prijatelja i{ao u lov,
na osnovu uredno izdate do-
zvole za lov divljih pataka i gu-
saka. Jedan od tih lovaca na{ao
je gusku koja je strogo za{ti}e-
na, i to je nesporna ~injenica, i
ja sam mu odmah rekao da o
tome obavestio upravnika lovi-
{ta, a na baznim stanicama
mo`e da se proveri da su razgo-
varali. Nakon toga krenuli smo
nazad za Veliko Gradi{te da
predamo upravniku lovi{ta gu-
ske koje smo prona{li. Na putu
dok smo se vra}ali presrela nas
je policija i pretresla auto, ka-
zao je Markovi}. 

U roku od tri minuta, kako
tvrdi Markovi}, do{ao je uprav-
nik lovi{ta i poku{ao da objasni
policiji da kod njih nije zabra-
njen lov i da su na osnovu
uredno izdatih dozvola imali
pravo da love divlje patke i di-
vlje guske, i da su ga obavestili
da su u lovi{tu na{li dve guske i
da su ih doneli zbog eventual-
nog dokaza za pokretanja po-
stupka protiv N. N.. lica. 

- Sve ovo je zloupotrebila i
iskoristila nevladina organiza-
cija Dru{tvo za za{titu ptica, pa

je ne samo na njihovom sajtu
nego jo{ i na drugim sajtovima
plasirala vest da sam ja kao
predsednik lova~kog dru{tva,  i
podpresednik op{tine uhap{en,
rekao je Markovi}. 

Povodom napisa u mediji-
ma i zlonamernih komentara
na dru{tvenim mre`ama, a sve
pod bombasti~nim naslovima o
navodnom hap{enju Sla|ana
Markovi}a, predsednika Lova~-
kog udru`enja „Golub“ iz Veli-
kog Gradi{ta i potpredsednika
op{tine Veliko Gradi{te, Uprav-
ni odbor ovog udru`enja odr-
`ao je 23. januara 2017. godine
sednicu na kojoj je demantovao
sve napise kao i tvrdnju Dru-
{tva za prou~avanje ptica Srbije
da je grupa lovaca vr{ila lov na
nelegalan na~in.

- Kao lovci, najstariji i naj-
brojniji za{titari prirode i divlja-
~i, a pre svega ljudi, imamo po-
trebu da se obratimo srpskoj
javnosti u vezi doga|aja gde se
kao akter pominje Sla|an Mar-
kovi}, predsednik Lova~kog
udru`enja „Golub“ iz Velikog
Gradi{ta, i teksta u kojima su on
i grupa na{ih lovaca predstavlje-
ni kako, navodno, brutalno od-
streljuju za{ti}enu divlja~ za vre-
me „zabrane lova“. Zbog toga
`elimo da na{ apel i ovaj de-
manti postignu svoj cilj, a to je
da ni jedna nevladina organiza-
cija vi{e ne vr{i pritisak na srp-
sku javnost i pravosudne orga-
ne u vezi ovog ili bilo kog dru-
gog doga|aja. Neka nadle`ni or-
gani rade svoj posao bez bilo ka-
kvih pritisaka, i utvrde sve rele-

vantne ~injenice i okolnosti do-
ga|aja, navodi se, izme|u osta-
log, u saop{tenju  LU „Golub“
Veliko Gradi{te. Prema re~ima
mnogih lovaca iz LU“Golub“,
Dru{tvo za za{titu i prou~avanje
ptica Srbije u poslednje dve ne-
delje vr{ilo je veliki pritisak na
policiju u Velikom Gradi{tu,
zbog navodno prekomernog lo-
va i krivolova za{ti}enih ptica. 

- To je ra|eno sa ciljem ka-
ko bi se prikrio krivolov u Voj-
vodini (^ibuklija i Labudovo
okno) najugro`enija podru~ja
u kojima love stranci ugro`ene
vrste, i taj vid krivolova dobro
pla}aju, a iste te strance vode
ba{ ljudi iz Dru{tvo za za{titu i
prou~avanje ptica Srbije, pri~a-
ju gradi{tanski lovci

M. Veljkovi}

Po`arevac - U ponedeljak, oko
19 i 15h, u ulici 27 aprila(lu~i~-
ki put) u Po`arevcu dogodila se
saobra}ajna nezgoda u kojoj je
jedna osoba zadobila te{ke, a
druga lake telesne povrede. Do
nesre}e je do{lo kada se putni~-
ko vozilo marke „BMW-tran-
sporter“  be~kih registracija,
kojim je upravljao Branko Ni-
koli} (59) iz Po`arervca, sa par-
kinga uklju~ivalo u saobra}aj. 

Voza~ pomenutog „d`ipa“
ne uveriv{i se da li na putu na
koji se uklju~ivao ima vozila,
svojim vozilom u{ao je na kolo-

voz. Po{to nije video da mu u
susret dolazi putni~ki automo-
bil marke „por{e-kaen“ sa stra-
nim registracijama, on je pred-
njim desnim delom svog vozila
udario u levi prednji deo „por-
{ea“, za ~ijim se volanom nala-
zio Milo{ Ciranovi} (20) iz Po-
ljane, kod Po`arevca. Usled sili-
ne udarca oba vozila su se zaro-
tirala i zaustavila na kolovozu. 

Tom prilikom suvoza~ u
BMW-u, Svetomir Nikoli} (49)
iz Po`arevca zadobio je te{ke
telesne povrede, dok je voza~
pro{ao sa lakim povredama.

Njima je lekarska pomo} uka-
zana u po`areva~koj Op{toj
bolnici. Voza~ Por{ea u ovoj
nezgodi pro{ao je bez povreda.
Alko-testom utvr|eno je da vo-
za~ Por{ea nije imao alkohola u
krvi, dok je voza~u BMW-a,
po{to je bio povre|en, analiza
krvi ura|ena u bolnici i za nju
nemamo rezultat.  Protiv voza-
~a BMW-a podnesena je krivi~-
na prijava za te{ko delo protiv
bezbednosti javnog saobra}aja.
Prve procene materijalne {tete
ove nezgode kre}u se na, oko,
350. 000 dinara. M. V.

„Guske ne smeju ni da pogledaju“
Nakon  svega {to se desilo, iz Dru{tva za za{titu i prou~avanje ptica Srbije ka`u da
}e ovoga puta stvar terati do kraja, te da }e insistirati na odgovoru {ta je bilo sa nji-
hovom prijavom. 
„Ministarstvo poljoprivrede je izdalo preporuku da se obustavi lov na svu divlja~, ali
ovde je sasvim ne{to drugo u pitanju. Na te divlje guske, i da nije ovako te{ka zima,
jednostavno se ne puca. To su vrste koje su po na{em zakonu strogo za{ti}ene, ko-
je ~ovek ne bi smeo strogo da pogleda, a kamoli da puca na njih“, tvrdi Milan Ru-
`i}, predsednik Dru{tva.

Saobra}ajni udes na raskrsnici u Po`arevcu, dvojica povre|enih

Sudarili se BMW i „por{e kaen“

Te{ke posledice direktnog sudara kod Golupca

Poginuo suvoza~ u „Ladi“
Golubac - U ponedeljak, oko
12, 45 h, u blizini Ponikva, op-
{tina Golubac, dogodila se te{ka
saobra}ajna nezgode u kojoj je
jedna osobo izgubila ìvot, dok
su dve zadobile telesne povrede.
Do nesre}e je do{lo kada je vo-
za~ putni~kog vozila marke
„opel-zafira“ Gordana Filipovi}
(43) iz Brani~eva, iz  za sada  ne-

utvr|enih razloga, izgubiv{i
kontrolu nad vozilom pre{la na
suprotnu strano vozila. 

Zbog toga do{lo je do di-
rektnog sudara „opela“ i put-
ni~kog vozila marke „Lada“,
koje je dolazilo iz suprotnog
pravca. Usled siline udara su-
voza~ u „Ladi“  Ivica Mihajlo-
vi}(53) iz Mr~kovca poginuo je

na licu mesta, dok je voza~ Mi-
roslav Aleksi}(64) sa te{kim te-
lesnim povredama prevezen u
bolnicu. Voza~ „opela“ Gorda-
na Filipovi} zadobila je lak{e
povrede i protiv nje podnesena
je krivi~na prijava zbog krivi~-
nog dela -  te{ko delo protiv
bezbednosti saobra}aja sa
smrtnim ishodom. M. V.

Po`arevac - U {est saobra}ajnih nezgoda koliko se dogodi-
lo na podru~ju PU Po`arevac tokom prethodne nedelje, jed-
na osoba je te`e i jedna lak{e povre|ena. Uzroci ovih nezgo-
da su neprilago|ena brzina stanju puta i uslovima saobra-
}aja, ali i nedr`anje potrebnog odstojanja izme|u vozila.

Ove nedelje iz saobra}aja je isklju~en jedan voza~ zbog
upravljanja vozilom pod dejstvom alkohola. Po`areva~ka
policija je S. R. iz Po`arevca, odredila zadr`avanje zbog te-
{ke alkoholisanosti. Nov~ane kazne izre~ene su za 366 vo-
za~a, uglavnom zbog neprilago|ene brzine. Tokom pret-
hodne nedelje saobra}ajna policija podnela je i 65 prekr-
{ajnih prijava. Najvi{e prijava podneto je zbog neprilago-
|ene brzine, 15 automobila odneo je „pauk“ i doneta su 29
Re{enja o uklanjanju vozila. M. V.

Pro{le nedelje
ka`njeno 366 voza~a

Ubijene za{ti}ene ptice

Sastanak ~lanova LU „Golub“
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U Galeriji savremene umetnosti  otvorena izlo`ba slika Udru`enja likovnih stvaralaca  iz Kostolca

„Spektar“ sa likovnih kolonija
Po`arevac - U Galeriji savremene
umetnosti na Starom korzou u Po`a-
revcu otvorena je izlo`ba slika Udru`e-
nja likovnih stvaralaca „Spektar“ iz Ko-
stolca koje su nastale na likovnim kolo-
nijama „Boemska ~etvrt“ i „Kostolac
2016“.  Izlo`bu je otvorio predsednik
Skup{tine grada Bojan Ili}, koji je na-
glasio zna~aj kulturnih de{avanja u gra-

du, kao i podr{ku grada u oblasti kultu-
re. Na po~etku otvaranja izlo`be prisut-
ni gosti su imali prilike da u`ivaju u
muzici gospodina Kirila Dimitrova-Ki-
ra, koji je tako|e i ~lan ovog udru`enja.

Posetioce je najpre pozdravila u
ime Narodnog muzeja Marina Rado-
savljevi}, istori~arka umetnosti, koja je
govorila o zna~aju kolonija

- Kolonije su va`ne i kao turisti~ka
ponuda mesta u kojima se odr`avaju.
Otuda one ~esto nastaju u ̀ ivopisnim
predelima, uz prirodne lepote ili spo-
menike kulturne ba{tine. Danas se ~e-
sto dovodi u pitanje smisla osnivanja i
postojanja umetni~kih kolonija. Ipak,
ako su u interesu kulture i likovne
umetnosti, onda njihov zna~aj ne tre-

ba dovoditi u pitanje, ve} se samo
usresrediti na njihov koncept i dobar
odabir u~esnika. Zatim se prisutnim
gostima obratila Sne`ana Milo{evi},
predsednik Udru`enja likovnih stva-
ralaca „Spektar“ iz Kostolca

- Deset slika je nastalo na prvoj li-
kovnoj koloniji „Boemska ~etvrt“, ko-
ja se odr`ala u septembru u okviru

manifestacije Ljubi~evskih konji~kih
igara u ulici Dra`e Markovi}a pod po-
kroviteljstvom Skup{tine grada Po`a-
revca. Slike su posle kolonije poklonje-
ne Skup{tini grada Po`arevca. Tema je
bila grad Po`arevac i okolina. Ostale
slike su deo radova sa osme likovne
kolonije „Kostolac 2016“ koja se odr-
`ala pod pokroviteljstvom Gradske
op{tine i Centra za kulturu Kostolac i
EPS-a, tj. ogranka TE-KO Kostolac.
Ova kolonija je tradicionalna i odr`a-
va se povodom Dana rudara u avgustu
mesecu. Selektor na koloniji bio je
\or|e Stani}. Tema je bila slobodna.

O slikama je govorila Julija Ba{i},
istori~arka umetnosti i predsednik
Udru`enja „Art Distrikt“ iz Po`arevca
koja je kazala da estetika predstavljenih
radova  taji reminiscencije i citate pro-
{losti, posebno u segmentima pejza-
`nog slikarstva (Bato \okin, \or|e
Dumitru, \or|e Stani}, Nikola ̂ uturi-
lo, Pavle \aji}, Sne`ana Milo{evi}), ili
pak u radovima Mihajla Jovanovi}a i
Tanje Risti}, gde je, pre svega, istaknu-
ta individualnost umetni~kog idioma.
To je jo{ jedan dokaz da vekovima po-
znati pejza  ̀kao ̀ anr jo{ uvek nije ispri-
~an do kraja...Drugi, pak slikari imaju
perfektan odnos linije i ekspresionisti~-
kog crte`a, koji se`e do apstraktnih, pre
svega, lirskih konotacija, kakvi su rado-
vi Nevene Kosti} i Filipa Stamenkovi}a,
Vladimira Vlai}a ili pak Strahinje Po-
povi}a, rekla je Ba{i}eva. Z. V.

Okon~an tradicionalni konkurs za kratku novinsku pri~u

Najbolja pripovetka
Miodraga Lazarevi}a
Po`arevac - Publicista Miodrag Lazare-
vi} dobitnik je ovogodi{nje nagrade za
kratku pripovetku na konkursu, koji po
tradiciji objavljuje regionalni medij Re~
naroda kao uspomenu na novinara ove
ku}e i knji`evnika Milivoja Ili}a. 

@iri konkursa za kratku novinsku
pri~u „Milivoje Ili}“ ~inile su Sne`ana
Sari} (predsednica), Ivana Vukanovi}
i Milena Peri{i} koje su pregledale pri-
stigle radove (ukupno 29) i donele sle-
de}u odluku - prva nagrada dodeljuje
se za pri~u pod naslovom „Drugar~i-
na“, autora Miodraga Lazarevi}a iz Po-
`arevca. Druga nagrada pripala je Du-
{anu Mijajlovi}u Adskom iz Ni{a za
pri~u „^udesna ljubav gospodina ^u-
di}a“. Tre}enagra|eni je Ljubisav Gru-

ji} Gruja iz Po`arevca, autor pri~e „Vr-
{njaci“. Nagrade je u prostorijama me-
dijske ku}e „Re~ naroda“, uru~ila izvr-
{na direktorka Andrijana Maksimovi}.

Op{te zapa`anje ~lanova komisije
jeste da su pristigla autorska dela u
smislu aktuelnosti i kvaliteta narativ-
nosti na jednom vi{em nivou u odno-
su na prethodne godine, kao i da su
obra|ene raznovrsne teme po~ev od
istorijskih i ratnih, preko ljubavnih i
humanih do krajnje svakodnevnih, u
~ijoj je osnovi borba porodice ili poje-
dinaca da prevazi|u socijalne nevolje.
Vredi pomenuti i podatak da su ovo-
ga puta najbrojniji na konkursu bili
autori iz Po`arevca i okoline, zatim iz
Jagodine, Para}ina, Ni{a... Z. V.

Petrovac na Mlavi - U galeriji „Krug“
otvorena je prva samostalna izlo`ba
fotografija mladog petrova~kog
umetnika Nenada Stojkovi}a [iksa.
Izlo`bu }e publika mo}i da vidi u gale-
riji „Krug“ do kraja januara.

Nenad Stojkovi} se fotografijom ne
bavi profesionalno ve} mu je ona jedan
od hobija. Muzika mu je najve}a ljubav,
ta~nije gitara, bio je ~lan nekoliko petro-
va~kih rok, a trenutno je ~lan benda
„Art diler“. U fotografiji je svoj intereso-
vanja usmerio u eksperimente sa po-
kretom i svetlom, a rezultat su fotogra-
fije - portreti ljudi snimljeni po danu ili
no}u.

Otvaranju izlo`be je prisustvovao
veliki broj ljudi, me|u kojima su bili i
prvi ~ovek op{tine Du{ko Nedini} sa
saradnicima. O delu Nenada Stojko-
vi}a [iksa govorio je Dragan Milosa-
vljevi}, sekretar Udru`enja likovnih
umetnika Petrovac, ~iji je Nenad du-
gogodi{nji ~lan, kao i Milan Jeni}, ku-
stos Zavi~ajnog muzeja.

Autor je rekao „da je ~ovek za njega
uvek bio najvi{a inspirativna kategori-
ja, aktuelan i vanvremenski nosilac
svakog kadra, koji ostavlja trag u vre-
menu kroz fotografije koje ne blede“.

- Ove fotografije na povezujem sa sa-
da{njim, pro{lim i budu}im tendencija-
ma u umetnosti i radovima nekog ome-
|enog i svrstanog umetni~kog karakte-
ra. Vreme koje `ivim delim sa ljudima
koji me okru`uju, sa licima koja dolaze,
prolaze i ostaju, u okviru slobode koja na
je data, kao najplemenitija tvorevina na

kugli zemaljskoj. Sre}an sam {to su mo-
je fotografije ugledala svetlost u ovoj ga-
leriji, u gradu koji jeste geografskim ma-
li i za mnoge nevidljiv, ali za mene naj-
ve}i i najlep{i. Zato sam kao drago ka-
menje u najsjajnijem mozaiku predsta-
vio lica ljudi, koji mi mnogo zna~e, kao
dokaz dobrog vetra u talasima pozitiv-
nih vibracija, kao istinska potvrda da je
svako lice originalna, neponovljiva, isti-
nita pri~a, a objektiv mog aparata je sa-
mo ogledalo du{e,  rekao je Nenad Stoj-
kovi} [iks o svojoj prvoj samostalnoj iz-
lo`bi fotografija. Z. V.

Prva samostalna izlo`ba fotografija mladog petrova~kog umetnika 

„Lica Petrovca“ 
u galeriji „Krug“

Po`arevac - Promocija kulturnog na-
sle|a Balkana i podsticanje mladih da
se bave muzikom i glumom glavni su
ciljevi novoformiranog „BIG orkestra
Renato Henc i Baba Kai“, koji po~inje
sa radom ovog januara, navodi se na
sajtu renatohenc.com. 

Orkestar ~ine pop peva~ Renato
Henc i ~lanovi koji su uklju~eni u sek-
ciju Centra za kulturu Po`arevac, u
okviru simfonijskog orkestra i vojnog
orkestra „Stanislav Bini~ki“. 

Kako se navodi, muzi~ari su se
okupili oko jedinstvenog cilja, a to je
promocija balkanske muzike kroz nje-
no izvo|enje u novim aran`manima,
{to, kako navode, nesumnjivo vodi
o~uvanju muzi~ko-kulturnog nasle|a
ovog kraja. Tokom 2017. godine je
planirano 30 nastupa u Srbiji i 10 na-
stupa u inostranstvu, u saradnji sa Tu-
risti~kom organizacijom grada Po`a-
revca i Gradskom upravom grada Po-
`arevca, sa ciljem razvoja nacionalnog
i balkanskog muzi~ko-kulturnog stva-
rala{tva. 

Pored muzi~kog, ovaj projekat ima
i gluma~ki aspekt.  Naime, ideja je da
se mladi podstaknu na amatersko ba-
vljenje glumom i za to }e biti anga`o-
van afirmisan glumac „Narodnog po-
zorista“ Milenko Pavlov.  Kako isti~e
peva~ Renato Henc, bitan aspekt delo-
vanja „BIG orkestra“ je humanitarna
aktivnost i pomo} bolesnoj i socijalno

ugro`enoj deci u saradnji sa „Fonda-
cijom za decu“. 

- Planirano je da se od svakog na-
stupa odvoji deo prihoda koji }e biti
upla}en humanitarnoj organizaciji
„Fondaciji za decu“, koja je osnovana
da bi organizovala aktivnosti koje }e
oboleloj deci pru`ati pomo}, obja{nja-
va popularni peva~. M. V.

„Milivojev {tap i {e{ir“ 
od 24. februara do 1. marta
Po`arevac -  Tradicionalna 13. mani-
festacija „Milivojev {tap i {e{ir“, koja
okuplja gluma~ke amatere iz gradova
{irom Srbije, odr`a}e se od 24. febru-
ara do 1. marta na Velikoj sceni Cen-
tra za kulturu Po`arevac. Prema re~i-

ma Dragog Ivi}a, direktora Centra,
ljubiteljima pozori{nog amaterizma,
kao i stru~nom `iriju, predstavi}e se
teatri iz Beograda, Sente, Kragujevca,
Gornjeg Milanovca i Po`arevca, dok je
poslednje ve~e rezervisano za nastup

u ~ast pobednika 13. Susreta varo{kih
pozori{ta Srbije. Re~ je o najboljoj
predstavi pro{logodi{nje Smotre „@iv-
ka Mati}“ - „Srpskoj drami“ u izvo|e-
nju Amaterskog pozori{ta KUD „Obi-
li}“ iz Krnjeva. V. Vinki}

Promocija kulturnog nasle|a Balkana u izvo|enju Renata Henca i Baba Kai

Udru`eni muzi~ari promovi{u etno muziku

Sa otvaranja izlo`be

Prilikom dodele nagrada

Renato Henc

Sa otvaranja izlo`be




